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Abstract

        
A comparative study of congenital biliary dilatation with pancreatico-biliary maljunction in 15 children and 16 adults was undertaken. Cystic and fusiform dilatation of the common bile duct was seen in 9 and 6 cases respectively in the child group, with 8 and 8 cases respectively in the adult group.


        
Cholangiographically, neither the length of the common channel nor the type of pancreatico-ductal union varied significantly between groups. Furthermore the incidence of higher amylase levels of bile showed no apparent variance from group to group. This was also true when looking histologically at the number and distribution of periductal glands surrounding the intra-hepatic bile duct. Therefore, we concluded that there was no essential etiological difference between the two groups.


      
        
Zusammenfassung

        
Es wurde eine vergleichende Studie über Pseudozysten des Choledochus mit Anomalien der pankreatiko- biliären Verbindung (Common-Channel-Syndrom) bei 15 Kindern und 16 Erwachsenen vorgenommen. Eine zystische bzw. spindelförmige Erweiterung wurde bei 9 bzw. 6 Fällen in der Gruppe der Kinder und bei je 8 Fällen in der Gruppe der Erwachsenen beobachtet. Die cholangiographische Untersuchung des Choledochus zeigte keinen Unterschied zwischen den beiden Gruppen hinsichtlich der Länge des gemeinsamen Kanals, der Amylasenerhöhung oder des Typs der pankreatiko-biliären Verbindung. Histologische Untersuchungen konnten keine Unterschiede in der Anzahl und der Verteilung der periduktalen Drüsen aufzeigen. Zwischen Kindern und Erwachsenen bestehen somit keine ätiologisch signifikativen Unterschiede.


      

Key words

Congenital biliary dilatation - Pancreaticobiliary maljunction - Children - Adults
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